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Protokół XXX/18 

z XXX Sesji VII Kadencji Rady Gminy Raczki 

odbytej w dniu 11 lipca 2018 r. 

 

Obrady XXX Sesji Rady Gminy rozpoczęły się o godz. 10
00

 i trwały do godz. 11
40

. 

 

Miejsce obrad Gminny Ośrodek Kultury w Raczkach, Plac Kościuszki 15. 

 

Radni obecni na sali obrad według załączonej listy obecności. 

 

Ponadto obecni: 

Wójt Gminy Raczki – Andrzej Szymulewski 

Radca Prawny – Jerzy Lewczuk 

Sekretarz Gminy – Andrzej Czuper 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Grzędzińska 

Pracownik UG – Jadwiga Szymulewska 

Pracownik GOPS w Raczkach – Barbara Kibitlewska 
 

Sołtysi wsi wg załączonej listy obecności. 

 

Pkt 1. Otwarcie sesji. 

 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig: 

 

„Otwieram XXX Sesję Rady Gminy Raczki”. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig przywitał wójta, radnych, sołtysów, pracowników Urzędu 

Gminy, pracowników jednostek organizacyjnych gminy, Radcę Prawnego Pana Jerzego Lewczuka oraz 

mieszkańców Gminy Raczki.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig – Na podstawie listy obecności stwierdzam, że w obradach 

bierze udział 14 radnych, w związku z tym obrady Rady Gminy są prawomocne. 

 

Pkt 2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig – Porządek obrad został przesłany w zawiadomieniu  

o zwołaniu sesji z dnia 02.07.2018 roku. Czy są jakieś propozycje zmian odnośnie porządku obrad? 
 

Ponieważ nie ma uwag, to wobec tego porządek obrad jest następujący: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

4. Interpelacje i wnioski radnych. 

5. Zapytania i wolne wnioski sołtysów. 

6. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 

7. Uchwała w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Raczkach. 

8. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Suwalskiego z przeznaczeniem na 

realizację zadania pn.: ,,Przebudowa drogi powiatowej nr 2540B Raczki – Sucha Wieś – Janówka – 

Augustów w km 0+000 – 1 + 850 (z wyłączeniem odcinka pasa drogowego obwodnicy Augustowa)”. 

9. Uchwała w sprawie zmiany uchwały dotyczącej ustalenia Regulaminu określającego wysokość i 

szczegółowe warunki przyznawania dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego oraz za 

warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, a także kryteria i tryb przyznawania i wypłacania 

nagród ze specjalnego funduszu nagród dla nauczycieli szkół, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Raczki. 

10. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2018-2026. 

11. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 r. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

13. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski sołtysów. 
 

Porządek obrad został przyjęty przez radnych: 14 głosami „za”. 
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Pkt 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig – Informuję, że protokół z XXIX Sesji Rady Gminy wyłożony 

był do wglądu w Urzędzie Gminy pokój Nr 1, jak również projekt protokołu został udostępniony na stronie 

BIP Urzędu Gminy Raczki. Do projektu protokołu nie zostały wniesione zastrzeżenia, wobec tego 

proponuję przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

Do protokołu nie wniesiono dalszych zastrzeżeń. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Protokół  

z poprzedniego posiedzenia został przyjęty przez radnych: 13 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym 

się”. 

 

Pkt 4. Interpelacje i wnioski radnych. 

 

Radny Wojciech Żukowski – Zwracam uwagę na fatalny stan dróg, a szczególnie żwirowych, na których 

powstała tzw. tarka, również pobocza nie są w najlepszym stanie. 

Wczoraj Wojewoda ogłosił stan klęski żywiołowej na terenie naszego województwa, czy coś Pan Wójt wie 

na ten temat? Jakie to są przepisy i dobrze byłoby o tym zamieścić na stronie internetowej.  

Dostałem zapytania odnośnie stomatologa w Raczkach, bo ludzie muszą gdzieś dalej jeździć, czy mamy 

możliwość jakoś wpłynąć? Wcześniej była mowa o utworzeniu gabinetu stomatologicznego w szkole, czy 

jest? 

Dlaczego, jak był Festyn Rodzinny, to w tak małej naszej społeczności jest organizowane dwie imprezy  

w jednym dniu? Moim zdaniem, to było tzw. rozdzielenie społeczności. Czy nie można było zgrać jakoś 

zgrać? Kto podejmował decyzję?  

Co z raportem CBA, Z tego, co oficjalnie słychać, to Prokuratora w Suwałkach skierowała do Prokuratury 

Białostockiej sprawę, bo nie chce tutaj rozpatrywać na swoim terenie. Co Pan Wójt myśli o tym raporcie? 

Bo ja zapoznałem się z nim, z którego wynika: czy to jedna osoba zawiniła, czy to więcej osób zawiniło,  

a z tego, co Pan Wójt wie i podejrzewam mieszkańcy, my za to wszystko zapłacimy.  
 

Radny Leszek Staniszewski – Ponawiam sprawę dotyczącą ustawienia znaków z numeracją dla 

Koniecboru, Rudnik, Krukówka, Żubrynka. Dobrze byłoby ustawić dwa lustra, jedno na wyjeździe  

z Żubrynka, a drugie z Rudnik. 
 

Radny Jan Olszewski – Na jakim etapie są prace dotyczące likwidacji barszczu Sosnowskiego? 
 

Radny Jarosław Szyłak – Doszła do mnie taka informacja, że przy ostatnim koszeniu zboża na zielono 

rolnik zapłacił 500 zł mandatu, że się kurzy. Sąsiad zgłosił to na Policję, że zakłóca, kurzy na jego posesję. 

Czy to jest legalne i prawne? W jaki sposób mamy przed takimi sytuacjami się bronić?  

Należałoby również ustawić lustro przy drodze we Wronowie, na zakręcie od szkoły do Wronowa. 
 

Radny Wojciech Żukowski – Moim zdaniem w takiej sytuacji należy nie przyjąć takiego mandatu i niech 

skierują do Sądu i podejrzewam, że można sprawę wygrać. 
 

Pkt 5. Zapytania i wolne wnioski sołtysów. 

 

Sołtys Piotr Bielecki – Chciałbym spytać się, co z tym wyłapywaniem psów, bo ktoś wypuścił przy lesie  

w Lipówce, a teraz wałęsają się i stanowią zagrożenie.  

 

Sołtys Ewa Więcko – Chciałabym przekazać wiadomość, że mieszkańcy wsi są oburzeni, że na wsiach nie 

robi się nic, nie ma asfaltu, a przed Urzędem Gminy rozwalają, burzą, a na wsiach nie robią żadnych 

asfaltów, bo nie ma pieniędzy. Zbliżają się wybory i chciałabym wyjaśnić mieszkańcom dlaczego tak się 

dzieje. 

Zgłaszałam sprawę poprawy poboczy, które coraz bardziej zapadają, a asfalt kruszy się coraz bardziej na 

drodze w Koniecborze, Stokach, Kuriankach Pierwszych i Kuriankach Drugich. 

Sprawa oczyszczalni, zgłaszałam swoją oczyszczalnię, bo ona się załamała, bo została źle ulokowana. Od 

listopada nic się nie ruszyło, był pracownik, ale stwierdził, że potrzebna jest osoba, co wymierzy poziom 

spadu. Sprawa na tym stanęła. Wiem, że gwarancja mija i należałoby w ramach gwarancji tą sprawę 

pospieszyć. 
 

Sołtys Paweł Konopko – Należałoby zamontować spowalniacz ruchu na drodze we wsi Bakaniuk, 

ponieważ po ostatnim zdarzeniu, w którym auto uderzyło w słup elektryczny to wielu mieszkańcom wsi 

popaliło sprzęt AGD.  
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Radny Wojciech Żukowski – Na poprzedniej sesji zgłaszałem przegląd solarów. Dobrze byłoby 

przeprowadzić taki przegląd, bo niektórzy zgłaszają przecieki w instalacji i inne usterki. Wiem, że na 

bieżąco są realizowane naprawy w ramach gwarancji, ale można byłoby kompleksowo dokonać przeglądu 

wszystkich urządzeń. 
 

Sołtys Szymon Czarniecki – Czy można byłoby wydłużyć czas świecenia latarni ulicznych, bo zaczął 

wracać temat kradzieży wieczornych. Ostatnio one miały miejsce w Podwysokim. Może to nie pomoże, ale 

mieszkańcy czuliby się bezpieczniej. Proszę o zasygnalizowanie w tej sprawie na Policję o zwiększenie 

patrolu w tym rejonie.  
 

Sołtys Ewelina Jasionowska-Sieńkowska – Na ostatniej sesji już sygnalizowałam potrzebę usunięcia 

zarastających drogę krzaków na drodze powiatowej, proszę o interwencję w tej sprawie do Powiatu. 
 

Radny Jarosław Szyłak – Otrzymaliśmy cechem informację z Powiatu, iż rolnicy mogą sami usuwać 

zakrzaczenia. 

 

Sołtys Ewa Więcko – Czy komisja ds. suszy już prowadzi pracę w terenie? 

Odnośnie zgłaszania o wykonanie prac na drogach do Zarządu Dróg Powiatowych o np. wysłaniu 

równiarki, itp. To mi się wydaje, że jako Sołtysi jesteśmy często narażeni na krytykę, czy to ze strony 

mieszkańców o opieszałość w wykonywaniu prac przez Powiat, czy przez Zarządcę, bo jesteśmy zbyt 

nadgorliwi w wykonywaniu swojej funkcji. 
 

Radny Piotr Słowikowski – Czy to prawda, że na drogach powiatowych mogą rolnicy przy swoich 

posesjach sami usuwać zakrzaczenia w pasie drogowym? 
 

Pkt 6. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 

 

Nie wniesiono zapytań, uwag do tego punktu. 

 

Załącznik Nr 1. – Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 

 

Pkt 7. Uchwała w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Raczkach. 

 

Pracownik GOPS Barbara Kibitlewska – W związku z wejściem rozporządzenia Rady Ministrów  

z dnia 30 maja 2018 r. w sprawie realizacji rządowego programu „Dobry start” należało zmienić Statut 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej poprzez rozszerzenie działalności ośrodka o te właśnie zadanie.  

W ramach tego działania od 1 lipca br. przyjmujemy wnioski drogą za pomocą bankowości elektronicznej, 

a w formie papierowej można składać od 1 sierpnia br. do 30 listopada br. Świadczenie przysługuje na 

dzieci, które ukończyły 7 lat do 20 roku życia, chyba, że posiadają orzeczenie o niepełnosprawności, to 24 

roku życia. Jeżeli dziecko ma 6 lat i idzie do pierwszej klasy, to świadczenie też przysługuje. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Słowikowski – Komisja Oświaty, 

Pomocy Społecznej i Budżetu projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska Rolnictwa i Turystyki Jarosław 

Szyłak – Opinia naszej Komisji jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig – Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania: 

 - „za” – 14 

 - „przeciw” – - 

 - „wstrzymującymi” – - 

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

W związku z tym stwierdzam, że uchwała została przyjęta 14 głosami „za”. 

 

Załącznik Nr 2. – Uchwała Nr XXX/231/18. 
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Pkt 8. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Suwalskiego z przeznaczeniem 

na realizację zadania pn.: ,,Przebudowa drogi powiatowej nr 2540B Raczki – Sucha Wieś – Janówka 

– Augustów w km 0+000 – 1 + 850 (z wyłączeniem odcinka pasa drogowego obwodnicy Augustowa)”. 

 

Radny Wojciech Żukowski – Wszyscy wiemy, że ta droga została oddana dla Zarządu Powiatu  

w nienajlepszym stanie, ale przejezdnym. Oceniając stan dróg powiatowych na naszej gminie dziwię się, że 

remontuje się takie drogi a nie drogi, które są całkowicie nieprzejezdne np. Krukówek – Żubrynek – 

Chodźki – Małe Raczki. Co mają począć mieszkańcy, którzy od wielu lat borykają się z dużymi 

utrudnieniami z powodu nieprzejezdności na drogach. 

 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – Szanowni Państwo, w woli wyjaśnienia informuję, że  

w tamtym roku Starosta złożył wniosek do Programu Rozwoju Gminnej i Powiatowej Infrastruktury 

Drogowej na lata 2016-2019 na przebudowę Raczki – Sucha Wieś – Janówka – Augustów drogi 

powiatowej. Niestety ta droga nie została ujęta, tylko Wiżajny – Smolniki – Sidory. W związku z tym, że 

pojawiły się dodatkowe pieniądze w budżecie państwa, więc Starosta ponownie złożył wniosek na 

przebudowę wspomnianej, który został uwzględniony. Wobec powyższego w ramach tych dodatkowych 

środków zostaną na naszym terenie gminy zrealizowane dwie drogi powiatowe, tj. Raczki – Sucha Wieś – 

Janówka – Augustów oraz w Kuriankach. Niemożliwe jest wykonanie przebudowy dróg w ramach 

środków własnych, dlatego zobligowani jesteśmy do szukania dofinansowania z zewnątrz lub 

współfinansowania z innymi jst. Uważam, że jeżeli znajdą się możliwości finansowe, to będziemy 

realizować zadania drogowe, podobnie postępuje też Powiat. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Słowikowski – Opinia naszej 

Komisji jest pozytywna.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska Rolnictwa i Turystyki Jarosław 

Szyłak – Opinia naszej Komisji jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig – Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania: 

 - „za” – 13 

 - „przeciw” – - 

 - „wstrzymującymi” – 1 

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, od 

głosu wstrzymał się 1 radny. 

W związku z tym stwierdzam, że uchwała została przyjęta 13 głosami „za”. 

 

Załącznik Nr 3. – Uchwała Nr XXX/232/18. 
 

Pkt 9. Uchwała w sprawie zmiany uchwały dotyczącej ustalenia Regulaminu określającego wysokość 

i szczegółowe warunki przyznawania dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego oraz za 

warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, a także kryteria i tryb przyznawania i wypłacania 

nagród ze specjalnego funduszu nagród dla nauczycieli szkół, dla których organem prowadzącym 

jest Gmina Raczki.   

 

Pracownik UG Jadwiga Szymulewska – Proszę Państwa, na poprzedniej sesji została przez Państwa podjęta 

przedmiotowa uchwała, która była przekazana do nadzoru Wojewody oraz przesłana do Kuratorium 

Oświaty. Podlaski Kurator Oświaty w przesłanym do nas piśmie wskazał zapisy, w których należy dokonać 

zmiany. W związku z tym został przedłożony niniejszy projekt uchwały zawierający te zmiany. 
 

Radny Wojciech Żukowski – Chciałby zapytać, bo po uchwaleniu tego Regulaminu w sprawie płac 

nauczyciele mają pretensje, że żeśmy im obniżyli pensje. W tej chwili zastanawiam się, czy to jest jakaś 

odgórna regulacja, czy mamy wpływ na wysokość tej płacy? 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – Proszę Państwa, we wcześniejszym Regulaminie były dwa 

dodatki, tj. dodatek dla nauczyciela za wychowawstwo klasy ze względu na stopień oraz dodatek za ilość 

dzieci w klasie. W nowym Regulaminie te dodatki zostały zawarte w jednym zapisie a kwota wynikająca  
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z tych dodatków została przeze mnie uśredniona na poziomie 80 zł. Po konsultacji ze związkami 

zawodowymi ostatecznie ustaliliśmy kwotę tego dodatku na poziomie 85 zł. W związku z tym, że 

zgłoszone zostały przez Kuratora Oświaty zmiany, proponuję dokonanie dodatkowej zmiany, tj. zwiększyć 

kwotę za wychowawstwo klasy, nie 85 zł jak było, ale 100 zł dla wszystkich. Każda zmiana była 

konsultowana i uzgodniona ze związkami zawodowymi. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Stanisław Ostrowski – Do której klasy będą przydzieleni uczniowie, którzy nie 

otrzymali promocji do klasy trzeciej gimnazjum? 
 

Pracownik UG Jadwiga Szymulewska – Tacy uczniowie będą przydzieleni do klasy ósmej szkoły 

podstawowej. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Słowikowski – Komisja Oświaty, 

Pomocy Społecznej i Budżetu projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska Rolnictwa i Turystyki Jarosław 

Szyłak – Opinia naszej Komisji jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig – Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania: 

 - „za” – 14 

 - „przeciw” – - 

 - „wstrzymującymi” – - 

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

W związku z tym stwierdzam, że uchwała została przyjęta 14 głosami „za”. 

 

Załącznik Nr 4. – Uchwała Nr XXX/233/18. 

 

Ogłoszono 10 minutową przerwę. 

Po przerwie. 

 

Pkt 10. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2018-

2026.   

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Grzędzińska – Przedstawiła i omówiła proponowane zmiany  

w poszczególnych kategoriach dochodów i wydatków budżetu gminy wpływających na prognozę w 2018 

roku oraz poszczególne lata budżetowe. 

 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – Proszę Państwa o zwrócenie uwagi na wysokość kwoty długu, 

jest on na podobnym poziomie, jak na początku naszej kadencji. Sporo naszych inwestycji zostanie 

wykonanych. Na podstawie tego stwierdzić można, że swoją działalnością nie powiększyliśmy stopy długu 

i przy racjonalnym gospodarowaniu środkami przez Panią Skarbnik, Państwa Radnych i moim wkładzie 

oraz pracowników Urzędu było właściwe. 
 

Radny Wojciech Żukowski – Z tego, co pamiętam deklaracje były takie, że dług zostanie zmniejszony, a on 

w rzeczywistości uległ zwiększeniu. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – Proszę Pana Radnego, opieram się na analizie kwoty długu  

z tego roku porównując do stanu na dzień 31 grudnia 2014 r. Wynika, Ze według Pana opinii należałoby 

nie realizować inwestycji tylko skupić się na spłacie zobowiązań przez gminę. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Słowikowski – Komisja Oświaty, 

Pomocy Społecznej i Budżetu projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska Rolnictwa i Turystyki Jarosław 

Szyłak – Opinia naszej Komisji jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig – Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania: 
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 - „za” – 13 

 - „przeciw” – 1 

 - „wstrzymującymi” – - 

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 

przeciwko podjęciu uchwały głosował 1 radny.  

W związku z tym stwierdzam, że uchwała została przyjęta 13 głosami „za”. 

 

Załącznik Nr 5. – Uchwała Nr XXX/234/18. 

 

Pkt 11. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 r. 

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Grzędzińska – Przedstawiła propozycję zmian zarówno po stronie dochodów, 

jak i wydatków, które związane są z realizowanymi zadaniami bieżącymi i inwestycyjnymi na terenie 

gminy.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Słowikowski – Komisja Oświaty, 

Pomocy Społecznej i Budżetu projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska Rolnictwa i Turystyki Jarosław 

Szyłak – Opinia naszej Komisji jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig – Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania: 

 - „za” – 13 

 - „przeciw” – 1 

 - „wstrzymującymi” – - 

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 

przeciwko podjęciu uchwały głosował 1 radny.  

W związku z tym stwierdzam, że uchwała została przyjęta 13 głosami „za”. 

 

Załącznik Nr 6. – Uchwała Nr XXX/235/18. 
 

Pkt 12. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – Odnośnie poprawy stanu dróg żwirowych. W miesiącu maju  

i czerwcu były wykonywane prace równiarką, ale to nie przyniosło pożądanego efektu, więc 

zdecydowaliśmy, że jak tylko trochę popada deszcz to zostaną prace wznowione.  
 

Głównym organizatorem Festynu Rodzinnego jest Proboszcz i Akcja Katolicka przy udziale GOK. Wiem, 

że były rozważane różne daty majowe, jednak ostatecznie zostało to ustalone na 10 czerwca br. Z kolei nasi 

Strażacy z końcem maja otrzymali informację konieczności zorganizowania zawodów na terenie gminy 

Raczki, bo w dniu 16 czerwca odbywać się będą Powiatowe zawody strażackie, więc nie było innej 

możliwości i też zostały ustalone na 10 czerwca br. Nie można, więc mieć o to do nikogo pretensji, tak się 

złożyło. 

 

Prezes Zarządu Stowarzyszenia Małoraczkowiacy znad Rospudy Anna Paciorko-Gawryłowicz – Uważam, 

że stadion jest niewykorzystany, bo to jest dobre miejsce do przeprowadzania, również takich festynów, jak 

Festyn Rodzinny. Jest dobry dojazd, duży plac i można byłoby go wykorzystać, a tak stoi i nic w tym 

miejscu się nie dzieje. To bardzo brzydko, że ze strony Straży nikt nie poinformował nikogo z Akcji 

Katolickiej, że odbędzie się w tym dniu druga impreza, która nie ukrywajmy podzieliła mieszkańców. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – Pomysłodawcą przeprowadzania takiego festynu jest Ksiądz 

Proboszcz i to on wyznaczył miejsce w ogrodach parafialnych, jeżeli zgodzi się to nie widzę problemu  

z przeniesieniem go na stadion. 
 

Odnośnie raportu CBA dotyczącego oczyszczalni jest do wglądu na stronie internetowej Urzędu. Można się 

z nim zapoznać. Sam poprzez radio dowiedziałem się, że tą sprawą zajęła się prokuratura i nie wiem, jak 

będą się do tego odnosić. 
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Znaki drogowe kierunkowe dotyczące numerów posesji w miejscowościach zostały już zamówione.  

W przyszłym roku będzie fundusz sołecki, więc uważam, że jeżeli wsie widzą taką potrzebę ustawienia 

znaków, to w ramach tych środków można zakupić te znaki.  
 

Jeżeli chodzi o ustawienie luster na wspomnianych drogach powiatowych, to taką zgodę musi wyrazić 

Zarząd Dróg. Jeśli zostanie wydana pozytywna zgoda to takie lustra będą ustawione. 
 

Radny Leszek Staniszewski – Lasy Państwowe robią drogi na swoim terenie, które kończą się ok. 50 m 

przed końcem lasu. Czy te drogi nie można byłoby wyprowadzić i połączyć z gminnymi, powiatowymi 

drogami, które kończą się na skraju lasu. Często bywa tak, że osoby poruszające się rowerami po lesie nie 

mogą przejechać, lecz muszą zawracać. Należałoby zwrócić się z zapytaniem do Lasów Państwowych  

o wyjaśnienie dlaczego tak jest. 

 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – Mamy zawarte porozumienie na likwidację barszczu 

Sosnowskiego na okres 3 lat i obejmuje on ok. 3 ha w okolicach rzeki Rospudy. Jest on likwidowany 

sposobem mechanicznym, tj. jest on koszony, wywożony i unieszkodliwiany dwa razy do roku. Istnieje 

środek chemiczny, ale na razie nie jest on dopuszczony do użytku na terenie naszego kraju. 
 

Radny Jan Olszewski – Wiem, że jest bardzo trudno zlikwidować barszcz Sosnowskiego, ale on coraz 

bardziej rozprzestrzenia się wzdłuż obu brzegów rzeki Rospudy. Coraz bardziej zagraża ludziom.  
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – Odnośnie powstania gabinetu stomatologicznego w szkole. 

Były prowadzone takie rozważania, ale jak wiecie Państwo, że w związku z reformami szkolnictwa, nie 

było miejsca na wygospodarowanie takiego gabinetu. Powstanie takiego gabinetu wiąże się z wyłożeniem 

dużych środków przez gminę, ponad 100 tys. zł, znalezienie i podpisanie umowy ze stomatologiem i NFZ. 

Usługi takiego stomatologa obejmowały by tylko wyłącznie podstawową opiekę i to nie każdego. Więc 

ostatecznie od tego odstąpiłem i nie spełnię tejże obietnicy wyborczej.  

Rozmawiałem, również z Panią stomatolog z naszego Ośrodka Zdrowia, w związku z wniesionymi do mnie 

zażaleniami od mieszkańców. 
 

Pkt 13. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski sołtysów. 

 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – Odnośnie wyłapywania psów to proszę zgłaszać te sprawy do 

pracownika Urzędu. Takie zgłoszenia są realizowane na bieżąco. 
 

Odnośnie inwestycji na wsiach. Jeżeli byłyby środki na realizację zadań drogowych, i można byłoby 

przenosić je z programów dotyczących rewitalizacji, zadań wodno-kanalizacyjnych, to byśmy te środki 

przenosili. Niestety tego nie można zrobić, bo wypełnia się wniosek na konkretną inwestycję. Z programów 

drogowych dotyczący dróg gminnych i powiatowych możemy skorzystać tylko raz do roku, a co dwa lata 

dróg dojazdowych do pól. Realizujemy zadanie w ramach rewitalizacji terenu przed Urzędem, bo 

otrzymaliśmy pieniądze i już należało się tą zająć. 
 

Odnośnie poprawy poboczy Koniecbór – Kurianki oraz spowalniaczy na drodze powiatowej w Bakaniuku, 

to przekażę tą sprawę do Zarządu Dróg Powiatowych oraz zasygnalizuję do Policji o naruszaniu 

ograniczenia prędkości w terenie zabudowanym. 
 

Odnośnie wspomnianej sprawy dotyczącej przydomowej oczyszczalni ścieków proszę Panią Sołtys  

o kontakt z pracownikiem Urzędu. Tam wszystko zostanie wyjaśnione. 

W kwestii przeglądu instalacji solarnych, mamy zakupione części, ale nie mamy specjalisty, który 

dokonałby wymiany tych wadliwych części.  
 

Sprawa dotycząca Komisji ds. suszy i klęski żywiołowej w naszej Gminie wygląda następująco: na dzień 

dzisiejszy jest złożonych ponad 500 wniosków, oddelegowanych do prac komisji zostało 5 osób. Często 

tych pracowników nie ma w Urzędzie, bo pracują w terenie, a później z każdego wyjazdu muszą 

wprowadzić dane do komputera wydać protokół i przesłać do Urzędu Wojewódzkiego. Kiedy to będzie 

rozpatrzone, jakie to będą pieniądze i jaka to forma pomocy będzie, tego nikt nie wie. 
 

Sekretarz Gminy Andrzej Czuper – Sprawa dotycząca wydłużenia czasu świecenia latarni była wcześniej 

zgłoszona do Urzędu i już od wczoraj lampy świeca do godziny 1 w nocy. 
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Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig – Porządek sesji został wyczerpany. Informuję, że protokół  

z dzisiejszej sesji sporządzony i wyłożony do publicznego wglądu na 3 dni przed terminem kolejnej sesji  

w pokoju Nr 1 w Urzędzie Gminy Raczki oraz zostanie opublikowany na stronie internetowej Urzędu 

Gminy Raczki. 

 

Dziękuję radnym, pracownikom urzędu gminy, sołtysom, osobom zaproszonym za udział w obradach 

Rady. 

 

„Zamykam XXX Sesję Rady Gminy Raczki”. 

 

Protokołował 

 

Andrzej Czuper 

  Przewodniczący Rady 

 

Lech Ludwig 


